
 
 
Concept zienswijze gemeenteraad Stadskanaal economische agenda Nij Begun 
 
Geacht college, geachte kwartiermaker Economische zaken 
 
Onze klankbordgroep Nij Begun heeft kennisgenomen van de economische agenda die is opgesteld in het 
kader van Nij Begun, die de raad op 6 maart 2025 heeft ontvangen. De klankbordgroep kan zich goed 
vinden in de agenda en complimenteert de kwartiermaker en zijn team met de  snelheid en 
zorgvuldigheid waarmee het document is opgesteld. Wij waarderen de inzet om brede welvaart en 
economische groei in onze regio te stimuleren en erkennen de noodzaak van structurele investeringen om 
Groningen en Noord-Drenthe economisch te versterken. 
In onderstaande zienswijze geeft de klankbordgroep de volgende aandachtspunten mee:  
 
 

1. De Economische Agenda richt zich op brede, regionale investeringen, de klankbordgroep ziet nog 
onvoldoende borging dat kleinere gemeenten hier ook daadwerkelijk van gaan profiteren. Uit de 
economische analyse blijkt dat de brede welvaart in veel gebieden, met name Noord-, Midden- 
en Oost-Groningen, onder druk staat. Wij benadrukken het belang van gerichte ondersteuning 
van het MKB in kleinere gemeenten en specifieke programma’s voor plattelandsontwikkeling.  

2. Hoewel de agenda een jaarlijkse investering van €100 miljoen voor 30 jaar voorziet, is niet 
duidelijk hoe deze middelen verdeeld worden. De klankbordgroep ziet in het uitvoeringsplan 
graag de verdeling van middelen per regio en sector uitgewerkt. Met de uitwerking kunnen 
gemeenten beter strategische keuzes maken.  

3. De klankbordgroep ziet in het uitvoeringsplan graag duidelijkheid over cofinancieringseisen, om 
te voorkomen dat gemeenten onverwachte financiële lasten moeten dragen. 

4. De klankbordgroep vindt dat geld dat niet besteed wordt omdat er bijvoorbeeld vertraging is 
opgelopen bij een maatregel, beschikbaar dient te blijven voor de regio. Niet bestede middelen 
dienen daarom niet terug te vloeien naar de algemene middelen van het Rijk.  

5. In de Staat van Groningen wordt periodiek verantwoording afgelegd over de voortgang van de 
economische agenda, aan de hand van  indicatoren. De klankbordgroep benadrukt dat het van 
belang is om hierin een differentiatie naar regio op te nemen, zodat bijsturing op regionaal of 
lokaal niveau mogelijk is.  

6. Bij diverse maatregelen ziet de klankbordgroep een rol weggelegd voor de gemeente en haar 
ketenpartners.  

7. Participatie van inwoners, organisaties en bedrijven is voor de klankbordgroep belangrijk. Het 
adequaat, laagdrempelig en tijdig informeren van inwoners, organisaties en bedrijven over Nij 
Begun, in dit geval specifiek over (de maatregelen uit) de economische agenda, dient regelmatig 
en via diverse mediakanalen te gebeuren. Deze aanbeveling is zowel voor de kwartiermaker als 
ons college bedoeld.   

8. De kwartiermaker schrijft dat de economische agenda niet bedoeld is om reguliere taken te 
financieren. De klankbordgroep pleit ervoor dit uitgangspunt te borgen, en hierop toe te zien bij 
de uitvoering van de agenda. 

9. De klankbordgroep uit haar zorgen over het vinden van voldoende gekwalificeerd personeel voor 
de uitvoering van de maatregelen. Het dient voorkomen te worden dat maatregelen vertraging 
oplopen door onvoldoende arbeidskrachten. De klankbordgroep ziet hier sterk de relatie met de 
sociale agenda.  

10. De klankbordgroep vraagt aandacht voor de doelgroep uit de WSW (Wet sociale 
Werkvoorziening). Het is belangrijk om deze doelgroep kansen te bieden.  

11. De klankbordgroep uit haar zorgen over het wegtrekken van HBO- en WO-geschoold personeel 
uit de regio en pleit ervoor hier aandacht aan te besteden binnen de economische agenda. 



12. Voor wat betreft de uitvoeringsstructuur pleit de klankbordgroep ervoor bestaande structuren 
te betrekken. Doel hiervan is te zorgen dat de kosten voor overhead beperkt blijven. Voor de 
kosten voor overhead dient een quotum te worden gesteld.     

13. De klankbordgroep vindt het belangrijk dat de volksvertegenwoordiging betrokken blijft bij de 
uitvoeringsstructuur, bijvoorbeeld in de vorm van een adviescommissie vanuit de betrokken 
raden en staten.                                                                      

 

 
Tot slot wensen wij de kwartiermaker en het college alle succes met de verdere uitwerking van de 
economische agenda. Wij zien uit naar een constructieve samenwerking en een positieve impact op de 
inwoners, bedrijven en onderwijs van de gemeente Stadskanaal en de regio Groningen en Noord-Drenthe.  
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